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Betr.: Verzoek om uitstel behandeling VvGB staluitbreiding De Boer-Talsma, Harnsterdyyk 7 Stiens 
 

Geachte voorzitter en griffier van de Gemeenteraad Leeuwarden, 

Voor morgen, woensdag 7 oktober 2020, staat de besluitvorming over afgifte van een Verklaring van 
Geen Bedenkingen (VvGB) m.b.t. tot staluitbreiding door de Maatschap De Boer-Talsma (Harnsterdyk 
7 te Stiens) op de rol. Maatschap De Boer-Talsma is voornemens het staloppervlak voor vleeskuikens 
van 2 x 500 m2 uit te breiden naar 2 x 3288 m2. De Partij voor de Dieren heeft, evenals 
PAL/GroenLinks, gevraagd dit besluit morgen niet als hamerstuk te behandelen. De Partij voor de 
Dieren is van mening dat een VvGB niet afgegeven kan worden (ook niet in conceptvorm) omdat de 
voorgenomen staluitbreiding (tot meer dan zes maal het toegestane oppervlak) in strijd is met het 
bestemminsplan.  

De raadsfractie van Partij voor de Dieren meent nu dat er redenen zijn om de behandeling uit te 
stellen totdat meer duidelijkheid wordt verkregen over een aantal zaken. 

1. Tijdens het Politiek Podium op 23 september 2020 is door de Partij voor de Dieren – naast een 
aantal inmiddels behandelde schriftelijk ingediende vragen, ook een aanvullende mondelinge 
vraag gesteld. Wethouder De Haan heeft toegezegd deze vraag schriftelijk te zullen 
beantwoorden maar het antwoord is – voor zo ver wij hebben kunnen nagaan – nog niet 
ontvangen. De vraag was wat de statistische verdeling is van de omvang van 
vleeskuikenbedrijven binnen de gemeente. De Maatschap is voornemens uit te breiden van 
84.000 naar 169.000 vleeskuikens. Het vermoeden bestaat dat de Maatschap met deze 
uitbreiding het grootste vleeskuikenbedrijf wordt binnen de gemeente. Landelijk is de 
gemiddelde bezetting van vleeskuikenbedrijven 53.000 stuks; de Maatschap krijgt dan een 
bezetting die meer dan drie maal boven het landelijk gemiddelde ligt. De gestelde vraag kan 
worden beantwoord door een lijst op te van alle vleeskuiken- (en liefst ook leghen-) bedrijven 
binnen de gemeentegrenzen van Leeuwarden met per bedrijf een vermelding van het aantal 
gehouden hoenders. De Partij voor de Dieren zou het bedenkelijk vinden als de gemeente een 
ontwikkeling zou faciliteren waarbij een toch al bovengemiddeld groot vleeskuikenbedrijf mag 
uitgroeien tot een uitzonderlijk groot vleeskuikenbedrijf. Hiermee zou de gemeente een signaal 
afgeven dat – in weerwil van alle groene voornemens en ambities zoals vastgelegd in het 
coalitieakkoord – economisch belang van een enkeling zwaarder weegt dan het ekologisch 
belang en welzijn van alle andere inwoners van de gemeente (menselijk dan wel dierlijk).  
 

2. Aan de hand van de beantwoording van onze schriftelijk 
ingediende vraag 1 (over brandveiligheidsvoorzieningen in de 
nieuwe stallen) stellen wij vast dat de op te richten stallen ca. 800 
m2 per stuk te groot zijn voor de te realiseren ongecomparti-
meerde brandveiligheidsvoorziening. In de stallen zullen slechts 
handblusapparaten beschikbaar zijn, er zijn geen brandmelders 
voorzien en er wordt geen sprinklerinstallatie aangelegd. Over 
mogelijke vluchtwegen voor de dieren in geval van brand wordt in 
het geheel niets gezegd. Wij zouden de behandeling van de VvGB 
willen uitstelen totdat brandweer en/of de omgevingsdienst 
FUMO een advies heeft uitgebracht over de brandveiligheid. Wij 
kunnen ons niet aan de indruk onttrekken dat de brandveiligheid 
niet de aandacht krijgt die hij verdient – zie ook het korte bericht 
hiernaast, uit de Leeuwarder Courant van 4 mei 2020, p. 21. 



3. Ook andere aspecten van de aanvraag zijn nog in afwachting van een toetsing en advies door de 
FUMO. Wij noemen de uitstoot van hete lucht (schriftelijke vraag 4) en de emissie van fijnstof 
(vraag 6). Ook in dit geval geeft de Partij voor de Dieren de voorkeur aan uitstel van behandeling 
van de VvGB totdat de adviezen van de FUMO beschikbaar zijn. 

 
4. Op 3 februari 2017 heeft de Provincie Fryslân een vergunning Wet natuurbescherming 

afgegeven aan de Maatschap De Boer-Talsma (p. 61 ff in de PDF “Aanmeldnot m.e.r. 29-9-2017 
incl”, die gevoegd is bij het agendapunt van 7 okt 2020). De vergunning is echter gebonden aan 
voorwaarden (voorschriften 4 en 5). Eén voorwaarde is dat de voorgenomen uitbreiding gerea-
liseerd moet zijn binnen twee jaar nadat de vergunning Wnb definitief is geworden – na die 
termijn kunnen Geputeerde Staten de vergunning intrekken dan wel wijzigen. De vergunning 
zou in de loop van 2017 definitief gemaakt moeten zijn. We zijn inmiddels drie jaar verder, 
zonder uitbreiding, zodat het ons redelijk lijkt dat Gedeputeerde Staten gevraagd wordt of de 
vergunning ingetrokken of gewijzigd moet worden. In afwaching van een nader besluit terzake 
zou de afgifte van een VvGB door gemeente Leeuwarden verdaagd moeten worden. 

 

Namens de gemeenteraadsfractie Leeuwarden 
Partij voor de Dieren 
 
Vincent van Heuven 

 


